



Circular No. 70/2023

25-09-1444 H

16-04-2023

نتقدم بثقة
Moving Forward
with Confidence



TO ALL PVT. PHARMACIES & DRUG STORES

Sub: Dispensing of medicines by coordination between medical representatives and health professionals against percentage.

With the reference to the article No.8 Promulgating the Law governing the Practice of Pharmacy & pharmaceutical enterprises issued by Royal Decree No.35/2015. It has been noticed that some practices are being conducted in terms of sharing financial distribution (percentage) between medical representatives and health care providers against prescribing/Dispensing specific products. Such practice is highly prohibited and contradicts with MOH regulation as per Royal Decree mentioned above. In case of any similar practice detected, the matter will be referred to the pharmaceutical Violations Committee for appropriate action.

الى جميع الصيدليات الخاصة ومستودعات الأدوية

الموضوع: وصف وصرف الأدوية بالاتفاق بين مقدمي الرعاية الصحية والمندوب الطبي.

بالإشارة الى المادة رقم 8 من قانون مزاولة مهنة الصيدلة والمؤسسات الصحية الصادر بالمرسوم السلطاني رقم 2015/35. فقد لوحظ بأنه يتم في بعض الأحيان التنسيق بين المندوب الطبي وبين الطبيب/الصيدلي لحثهم على وصف/صرف بعض الأدوية دون غيرها وتقاسم نسبة الفائدة. عليه نود التنويه بأن مثل هذه الممارسات ممنوعة كلياً، حيث أنها تتعارض مع القانون المشار اليه اعلاه. وفي حال تم ضبط مثل هذه الممارسات سيتم إحالة الأمر الى لجنة المخالفات الصيدلانية لإتخاذ الإجراء المناسب.

الدكتور: محمد حمدان الربيعي
المدير العام

Dr. Mohammed Hamdan Al Rubaie
Director General



Copy to:

- Director, Office of H.E. The Undersecretary for Health Affairs
- Director of Pharmacovigilance & Drug Information Dept, DGPA&DC
- Director of Drug Control Department, DGPA&DC
- Director of Pharmaceutical Licensing Department, DGPA&DC
- Director of Central Quality Control Lab., DGPA&DC
- Director of Medical Device Control, DGPA&DC
- Supdt. of Central Drug Information
- Head of Cordin. & FU



PADDC
المديرية العامة للصيدلية والرقابة الدوائية
Directorate General of Pharmaceutical
Affairs & Drug Control



ص.ب: 393 مسقط - الرمز البريدي: 100 - هاتف: 22357111 - فاكس: 22358489

P.O. Box: 393 Muscat - Postal Code: 100 - Tel: 22357111 - Fax: 22358489

dgpa_dc Email: dg-padc@moh.gov.om